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Στην Αθήνα σήμερα, 3 Ιουλίου 2000 ημέρα Δευτέρα και 
ώρα 13.00΄ στην Αίθουσα 150 του Μεγάρου της Βουλής 
συνεδρίασε η Επιτροπή Παραγωγής και Εμπορίου της 
Βουλής των Εφήβων, υπό την Προεδρία του Α΄ 
Αντιπροέδρου της Βουλής κ. Κωνσταντίνου Γείτονα, με 
θέμα ημερήσιας διάταξης, την ολοκλήρωση της 
διαδικασίας της συζήτησης για τα θέματα: “Υγεία ζώων - 
ζωοφιλία-αδέσποτα, γεωργία, δάση, αλιεία, τουρισμός, 
ενέργεια, υδάτινοι πόροι, τεχνολογία, ηλεκτρονικοί 
υπολογιστές-διαδίκτυο, κλωνοποίηση, πετρέλαιο, 
τρόφιμα -μεταλλαγμένες τροφές, ξενομανία, εμπορική 
ναυτιλία” της Σύνθεσης Κειμένων των μαθητών από την 
Ελλάδα, την Κύπρο και τον Απόδημο Ελληνισμό, που 
συμμετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραμμα “Βουλή των 
Εφήβων” Σύνοδος Ε΄ 1999 - 2000. 
Στην Επιτροπή Παραγωγής και Εμπορίου της Βουλής 

των Εφήβων συμμετείχαν οι εξής Έφηβοι Βουλευτές: 
Ανδρικόπουλος Απόστολος (Νομός Καβάλας), 
Αργυροπούλου Ειρήνη (Β΄ Αθήνας), Βαλάση Δέσποινα 
(Α΄ Θεσσαλονίκης), Βάρθης Δημήτριος (Νομός 
Κέρκυρας), Βοζίκη Ελένη (Νομός Σερρών), Βουλή Ελένη 
(Κογκό), Βρουβάκη Φωτεινή (Νομός Χανίων), Γιάννε 
Αργυρώ (Νομός Λακωνίας), Γκολφινοπούλου Ιωάννα 
(Νομός Γρεβενών), Γούμενος Θωμάς (Β΄ Αθήνας), 
Γράσσου Καλλιρρόη (Νομός Λασιθίου), Ενταφιανού 
Ενταφιανός (Λευκωσία-Κύπρος), Ευσταθίου Ρένα 
(Λευκωσία-Κύπρος), Ζαχοπούλου Μαγδαληνή 
(Γερμανία), Ζερβάκης Κωνσταντίνος (Νομός Λασιθίου), 
Καλλίνικου Ζαχαρένια (Νομός Κεφαλληνίας), 
Καρανικόλας Εμμανουήλ (Νομός Δωδεκανήσου), 
Καραφωτιάς Αχιλλέας (Νομός Σερρών), Κασπαρίδου 
Σοφία (Νομός Έβρου), Κατοίκου Βασιλική (Νομός 
Άρτας), Κατσέας Σάββας (Β΄ Θεσσαλονίκης), Κεραμιδά 
Φωτεινή (Νομός Αχαϊας), Κοιλάκος Γεώργιος (Β΄ 
Πειραιά), Κοκοράκη Χριστίνα (Νομός Βοιωτίας), 
Κοτσαλίδης Γεώργιος (Νομός Κοζάνης), Κουμαντάνη 
Πηνελόπη (Νομός Αιτωλοακαρνανίας), Κουρσοβίτης 
Αθανάσιος (Νομός Τρικάλων), Κουσαθάνας Ιωάννης-
Μέγας (Νομός Κυκλάδων), Κουτσούμπας Ασημάκης 
(Νομός Φωκίδας), Κωστόπουλος Χρήστος (Νομός 
Κιλκίς), Λαχανά Ιωάννα (Νομός Αιτωλοακαρνανίας), 
Λιάρος Κοσμάς (Νομός Λακωνίας), Μακροπούλου 
Ευφροσύνη (Νομός Δράμας), Μαλαθούρα Μαρία 
(Καρπασία-Κύπρος), Μαντζαρίδου Μελπομένη (Νομός 
Σερρών), Μελεούνης Αθανάσιος (Β΄Αθήνας), Μιχαλάκη 
Παναγιώτα (Υπόλοιπο Αττικής), Μουγκογιάννη 
Παναγιώτα (Νομός Αχαΐας), Μπακάλη Κυριακή (Νομός 
Πέλλας), Μπάστα Νικολίνα (Νομός Λέσβου), 
Μποτσαράκου Αικατερίνη (Β΄ Θεσσαλονίκης), Μωραϊτη 
Χριστίνα (Νομός Λάρισας), Παϊταρίδου Ευανθία (Νομός 
Πιερίας), Παπαδήμα Μαρία-Ιάνθη (Λεμεσός-Κύπρος) 
Περυσινάκης Ηρακλής (Νομός Ηρακλείου),  

 
 
Πισιάρα Ερατώ (Λεμεσός-Κύπρος), Πιτταροκοίλη Μαρία 
(Νομός Ηρακλείου), Πλουμή Δήμητρα (Νομός 
Καβάλας), Πολυκάρπου Χάρης (Λευκωσία-Κύπρος), 
Ρεκλείτης Κωνσταντίνος (Β΄ Αθήνας), Σεραφειμίδου 
Κυριακή (Νομός Δράμας), Στασινοπούλου Μαρία 
(Νομός Καρδίτσας), Στεφανάκη Ελένη (Νομός 
Ηρακλείου), Σωτηρόπουλος Γεώργιος (Νομός 
Κορινθίας), Τσιγδινού Στυλιανή (Νομός Ρεθύμνου), 
Τσιμπούκη Ευανθία (Νομός Σερρών), Χαριτίδου 
Αγγελική (Νομός Ηλείας) και Χριστοδουλάκη Μελτίνη 
(Επικρατείας). 
Στη συνεδρίαση παρεβρέθηκε ο κ. Χαράλαμπος 

Μελισσέτης εκπαιδευτικός, μέλος του εκπαιδευτικού 
προγράμματος “Βουλή των Εφήβων”. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Αγαπητές και αγαπητοί Έφηβοι Βουλευτές, σήμερα 
έχουμε την τρίτη συνεδρίαση της Επιτροπής μας, όπου θα 
προχωρήσουμε, όπως έχουμε πει, στις ψηφοφορίες. 
Σας θυμίζω τη διαδικασία, και παρακαλώ την 

προσοχή σας. Θα ψηφίσουμε κατά κεφάλαια τη Σύνθεση 
Κειμένων των μαθητών από την Ελλάδα την Κύπρο και 
τον Απόδημο Ελληνισμό. Στη συνέχεια θα ψηφίσουμε τις 
προτάσεις που αποκωδικοποιήθηκαν στη διάρκεια των 
συνεδριάσεων των Επιτροπών και που 
αποκωδικοποιήθηκαν από τις Υπηρεσίες της Βουλής και 
είναι νέες προτάσεις και βελτιωτικές ή συμπληρωματικές 
της Σύνθεσης των Κειμένων. Αυτές οι προτάσεις, λοιπόν 
που είχατε κάνει και εμπεριέχονται στα πρακτικά των 
συνεδριάσεων αλλά δεν εμπεριέχονται στη Σύνθεση 
Κειμένων, θα μπουν σε ψηφοφορία. Όσες, από αυτές, 
υπερψηφιστούν, θα ενσωματωθούν στην Έκθεση που θα 
σταλεί στην Ολομέλεια της Βουλής, τέλος θα ψηφίσουμε 
και στο σύνολό τους τη Σύνθεση Κειμένων αρμοδιότητας 
της Επιτροπής μας και τις νέες προτάσεις σας. 
Η ψηφοφορία θα γίνει με ανάταση του χεριού. Μετά 

την ολοκλήρωση της ψηφοφορίας, θα γίνει η κλήρωση 
αυτών που θα μιλήσουν στην Ολομέλεια. Η κλήρωση των 
μαθητών από την Κύπρο και τον Απόδημο Ελληνισμό θα 
γίνει σε άλλη αίθουσα, κατά ήπειρο. 
Παρακαλώ τον κ. Μελισσάρη μέλος της Επιτροπής 

του Εκπαιδευτικού Προγράμματος “Βουλή των Εφήβων”, 
να δώσει κάποιες πληροφορίες και διευκρινίσεις στους 
Εφήβους Βουλευτές. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΜΕΛΙΣΣΑΡΗΣ: Το φυλλάδιο που 

σας διανεμήθηκε είναι η Σύνθεση Κειμένων. Ό,τι δηλαδή 
γράφτηκε από 15.000 μαθητές περίπου που έλαβαν μέρος 
στο Πρόγραμμα, για τα θέματα που αφορούν την 
Επιτροπή Παραγωγής και Εμπορίου. Κατά συνέπεια, 
καλείσθε να ψηφίσετε ή να καταψηφίσετε τις προτάσεις 
και επισημάνσεις όλων των συμμαθητών σας, τους 
οποίους εκπροσωπείτε και τις τυχόν νέες προτάσεις σας. 
Δεν θα τεθούν σε ψηφοφορία προτάσεις που ήδη 
εμπεριέχονται στή Σύνθεση Κειμένων.  
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ    ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτρο- 
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πής): Εφόσον είστε έτοιμοι, προχωρούμε στις 
ψηφοφορίες. 
Το πρώτο κεφάλαιο, της Σύνθεσης Κειμένων 

αρμοδιότητας Επιτροπής Παραγωγής και Εμπορίου είναι, 
υγεία των ζώων. Γίνεται δεκτό; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτό, κατά πλειοψηφία. 
Το δεύτερο κεφάλαιο, που αφορά στη γεωργία, 

γίνεται δεκτό; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτό ομόφωνα. 
Το τρίτο κεφάλαιο, που αφορά στα δάση, γίνεται 

δεκτό; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτό, κατά πλειοψηφία. 
Το τέταρτο κεφάλαιο, που αφορά στην αλιεία, γίνεται 

δεκτό; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Όχι, όχι. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, το τέταρτο κεφάλαιο απορρίπτεται. 
ΤΟ πέμπτο κεφάλαιο, που αφορά στον τουρισμό, 

γίνεται δεκτό; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτό, ομόφωνα. 
Το έκτο κεφάλαιο, που αφορά στην ενέργεια, γίνεται 

δεκτό; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτό, κατά πλειοψηφία. 
Το έβδομο κεφάλαιο, που αφορά στους υδάτινους 

πόρους, γίνεται δεκτό; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτό, κατά πλειοψηφία. 
Το όγδοο κεφάλαιο, που αφορά στην τεχνολογία 

γίνεται δεκτό; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτό, κατά πλειοψηφία. 
Το ένατο κεφάλαιο, που αφορά στο πετρέλαιο, γίνεται 

δεκτό; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Όχι, όχι. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, το ένατο κεφάλαιο απορρίπτεται. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Ερωτάται η Επιτροπή γίνεται δεκτό το Κεφάλαιο 10 με  
 
 
 
 
 
 

τίτλο “Τρόφιμα - Μεταλλαγμένες Τροφές”; 
      ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς,  το Κεφάλαιο  10 γίνεται δεκτό, κατά 
πλειοψηφία. 
      Ερωτάται η Επιτροπή γίνεται δεκτό το Κεφάλαιο 11 
με τίτλο “Ξενομανία”; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, το Κεφάλαιο 11 γίνεται δεκτό, κατά 
πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή γίνεται δεκτό το Κεφάλαιο 12 

με τίτλο “Εμπορική Ναυτιλία”; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Όχι, όχι. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, το Κεφάλαιο 12 απορρίπτεται. 
Θα προχωρήσουμε τώρα στην ψήφιση επί της αρχής 

της Σύνθεσης Κειμένων των μαθητών από την Κύπρο και 
τον Απόδημο Ελληνισμό. 
Ερωτάται η Επιτροπή γίνεται δεκτό το Κεφάλαιο 1 με 

τίτλο “Υγεία Ζώων - Ζωοφιλία - Αδέσποτα. 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, το Κεφάλαιο 1 γίνεται δεκτό, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή γίνεται δεκτό το Κεφάλαιο 2 με 

τίτλο “Γεωργία”; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, το Κεφάλαιο 2 γίνεται δεκτό, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή γίνεται δεκτό το Κεφάλαιο 3 με 

τίτλο “Δάση”; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, το Κεφάλαιο 3 γίνεται δεκτό, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή γίνεται δεκτό το Κεφάλαιο 4 με 

τίτλο “Αλιεία”; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Όχι, όχι. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, το Κεφάλαιο 4 απορρίπτεται. 
Ερωτάται η Επιτροπή γίνεται δεκτό το Κεφάλαιο 5 με 

τίτλο “Τουρισμός”; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, το Κεφάλαιο 5 γίνεται δεκτό, ομόφωνα. 
Ερωτάται η Επιτροπή γίνεται δεκτό το Κεφάλαιο 6 με 

τίτλο “Υδάτινοι Πόροι”; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της 

Επιτροπής): Συνεπώς, το Κεφάλαιο 6 γίνεται δεκτό, 
κατά πλειοψηφία. 
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      Ερωτάται η Επιτροπή γίνεται δεκτό το Κεφάλαιο 7 με 
τίτλο “Τεχνολογία”; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, το Κεφάλαιο 7 γίνεται δεκτό, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή γίνεται δεκτό το Κεφάλαιο 8 με 

τίτλο “Τρόφιμα”; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, το Κεφάλαιο 8 γίνεται δεκτό, κατά πλειοψηφία. 
       Με την ψήφο σας απορρίψατε κάποια Κεφάλαια. 
Αυτό σημαίνει ότι δεν σας εκφράζουν οι προτάσεις που 
είναι μέσα στα κείμενα. Το ότι υπάρχουν θέματα των 
Κεφαλαίων που πρέπει να συζητήσετε, υπάρχουν. Άρα, 
εφόσον τα συγκεκριμένα Κεφάλαια που απερρίφθησαν 
δεν σας καλύπτουν, θα έπρεπε να έχουμε άλλες 
προτάσεις, που να ψηφίσουμε.  
Το λόγο έχει ο Έφηβος Βουλευτής Απόστολος 

Ανδρικόπουλος. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΝΔΡΙΚΟΠΟΥΛΟΣ (Νομός Καβάλας): Το 

Κεφάλαιο 12 με τίτλο “Ναυτιλία” έχει μόνο 
επισημάνσεις, προτάσεις δεν έχει.  
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Λέω, λοιπόν, στα Κεφάλαια που απερρίφθησαν, θα 
πρέπει να υπάρχουν κάποιες προτάσεις, που θα τις 
ψηφίσουμε και θα ενσωματωθούν. Απερρίφθη το κείμενο 
του Κεφαλαίου 12,όπως είναι. Αυτό δεν σημαίνει ότι 
απερρίφθη η μνημόνευση ως άποψη του θέματος της 
Εμπορικής Ναυτιλίας. 
Το λόγο έχει ο κ. Χαράλαμπος Μελισσάρης. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΜΕΛΙΣΣΑΡΗΣ (Μέλος της Επιτροπής του 

Εκπαιδευτικού Προγράμματος): Φαίνεται ότι οι συμμαθητές 
σας που ασχολήθηκαν με το θέμα της Εμπορικής 
Ναυτιλίας επεσήμαναν απλώς κάποια προβλήματα, αλλά 
δεν πρότειναν τίποτα, ώστε οι αξιολογητές - καθηγητές 
να τα αποδελτιώσουν και να τα περιλάβουν στη Σύνθεση 
Κειμένων. Άρα, λοιπόν, εμείς τώρα που συζητούμε και 
για λογαριασμό τους, μπορεί να έχουμε προτάσεις. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Αυτό εννοούσα και εγώ. 
Προχωρούμε τώρα στην ψήφιση των προτάσεων των 

Εφήβων Βουλευτών. 
Ως προτάσεις από την Υπηρεσία της Βουλής 

αποκωδικοποιήθηκαν, με βάση τις τοποθετήσεις σας, 
μόνον εκείνες που τροποποιούν, βελτιώνουν ή 
συμπληρώνουν το αρχικό κείμενο. Αυτές θα ψηφίσουμε.  
Η πρόταση της Εφήβου Βουλευτή Νικολίνας Μπάστα 

(Νομός Λέσβου) “Να εκδοθεί νόμος σχετικά με τα 
εκτροφεία που θα περιλαμβάνει προϋποθέσεις άδειας 
λειτουργίας σε ανοιχτή θάλασσα, έλεγχο ποιότητας  
τροφής, ενημέρωση καταναλωτή για τις  
 
 
 
 

 
χρησιμοποιούμενες τροφές, φάρμακα, θνησιμότητα”. 
Γίνεται δεκτή; 
     ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, η πρόταση γίνεται δεκτή, ομόφωνα. 
Η ανωτέρω πρόταση της Εφήβου Βουλευτή Μαρίας 

Μαλαθούρα (Καρπασία - Κύπρος) με τίτλο “Να 
επιδοτήσει το Κράτος της Κύπρου τα αεροπορικά ναύλα 
για τη μεταφορά προϊόντων”. Γίνεται δεκτή; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, η ανωτέρω πρόταση γίνεται δεκτή, κατά 
πλειοψηφία. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Η πρόταση είναι του Έφηβου Βουλευτή Χάρη 
Πολυκάρπου από τη Λευκωσία “να συσταθεί τουριστική 
επιτροπή από τον Κυπριακό Οργανισμό Τουρισμού, με 
σκοπό την επιχορήγηση ανέγερσης ξενοδοχειακών 
συγκροτημάτων. Το ίδιο να γίνει και στην Ελλάδα”. Θα 
ήθελα να πω στο Χάρη ότι αυτό ισχύει για την Ελλάδα, 
διότι προβλέπονται επιδοτήσεις. Για την Κύπρο δε 
γνωρίζω τι γίνεται. 
Όμως, ερωτάται η Επιτροπή, γίνεται δεκτή η πρόταση 

του Χάρη Πολυκάρπου. 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, η πρόταση του Χάρη Πολυκάρπου έγινε 
δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Η Πηνελόπη Κουμαντάνη από το Νομό 

Αιτωλοακαρνανίας προτείνει “να συνεργαστούν η 
πολιτεία και ειδικοί επιστήμονες για την εύρεση νέων 
τρόπων καλλιεργειών, με χαμηλότερο κόστος παραγωγής. 
Επίσης, προτείνει να μειωθεί η τιμή των ενοικίων των 
γεωργικών εκτάσεων”. Πρόκειται για δύο ξεχωριστές 
προτάσεις. 
Ερωτάται η Επιτροπή, εάν γίνεται δεκτή η πρώτη 

πρόταση της Πηνελόπης. 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, η πρώτη πρόταση της Πηνελόπης 
Κουμαντάνη έγινε δεκτή, ομόφωνα. 
Ερωτάται η Επιτροπή, εάν γίνεται δεκτή η δεύτερη 

πρόταση της Πηνελόπης. 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, η δεύτερη πρόταση της Πηνελόπης 
Κουμαντάνη έγινε δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Ακολουθούν οι προτάσεις της Δέσποινας Βαλάση από 

την Α΄ Θεσ/νίκης. 
Προτείνει συγκεκριμένα: α) να θεσμοθετηθεί το 

χτίσιμο  
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δωματίων για ενοικίαση σε τουρίστες, με νησιώτικο 
ρυθμό και όχι μεγάλες ξενοδοχειακές εγκαταστάσεις. Θα 
ήθελα να προτείνω τη διαμόρφωση της πρότασης ως 
εξής: “Να θεσμοθετηθεί το χτίσιμο δωματίων για 
ενοικίαση σε τουρίστες, με παραδοσιακή αρχιτεκτονική 
και όχι μεγάλες ξενοδοχειακές εγκαταστάσεις” Διότι η 
λέξη “νησιώτικο”; αφορά μόνο ένα τμήμα του 
πληθυσμού. Συμφωνείτε; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Ωραία, βλέπω ότι συμφωνείτε. 
Επομένως, γίνεται δεκτή η πρώτη πρόταση της 

Δέσποινας Βαλάση;  
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, η πρόταση της Δέσποινας Βαλάση έγινε 
δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Η Δέσποινα προτείνει, επίσης, να δημιουργηθούν και 

άλλα κάμπινγκ.  
Γίνεται δεκτή η πρόταση αυτή; 
ΠΟΛΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Όχι, όχι. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, η δεύτερη πρόταση της Δέσποινας 
απορρίπτεται, κατά πλειοψηφία. 
Ακόμη η Δέσποινα προτείνει να εκπαιδευτούν σκυλιά, 

για την πρόληψη πυρκαγιάς στα δάση. 
Ερωτάται η Επιτροπή, εάν γίνεται δεκτή η πρόταση 

αυτή. 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Βουλής): 

Επομένως, η πρόταση αυτή έγινε δεκτή, κατά 
πλειοψηφία. 
Περνάμε στην πρόταση του Κοσμά Λιάρου, από το 

Νομό Λακωνίας. Ο Κοσμάς προτείνει “να επισκευασθεί 
το λιμάνι που υπάρχει στην Ελαφόνησο και ο περιβάλλων 
χώρος. Να γίνει ανάπλαση της παραλίας, να δοθεί στους 
ψαράδες ειδικός χώρος στην παραλία, να λειτουργήσει 
τράπεζα και λύκειο και να δημιουργηθεί πνευματικό 
κέντρο”. 
Έχω την εντύπωση ότι τέτοιες προτάσεις θα μπορούσαν 

να κάνουν όλοι οι φίλοι Βουλευτές για τις περιφέρειές 
τους. Εάν ψηφίσουμε τη συγκεκριμένη πρόταση, που 
αφορά τοπικά θέματα, τότε μπορεί να δημιουργηθεί η εικόνα 
ότι οι υπόλοιποι Έφηβοι Βουλευτές δε θέλουν να προβάλουν 
την ιδιαίτερη πατρίδα τους. Να αναδιατυπώσουμε τη 
συγκεκριμένη πρόταση, δίνοντάς της ένα πιο γενικό 
χαρακτήρα; Προτείνω να διατυπωθεί ως εξής: “Να ενισχυθεί 
το πρόγραμμα έργων τοπικής κλίμακας που έχει σχέση, 
είτε με τον τουρισμό είτε με τα διάφορα έργα”.  
 
 
 
 
 
 
 

Τι λες συνάδελφε Κοσμά; 
     ΚΟΣΜΑΣ ΛΙΑΡΟΣ (Νομός Λακωνίας): Αυτό που 
με απασχολεί άμεσα είναι η συντήρηση του λιμανιού και 
η ανακατασκευή του. 
ΧΑΡΗΣ ΠΟΛΥΚΑΡΠΟΥ (Λευκωσία-Κύπρος): Ο 

συνάδελφος από την Ελαφόνησο έχει δώσει 
προτεραιότητα στο λιμάνι. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Ερωτάται η Επιτροπή εάν γίνεται δεκτή η πρόταση του 
Έφηβου Βουλευτή Κοσμά Λιάρου, σχετικά με το να 
ενισχυθούν τα προγράμματα και η χρηματοδότηση των 
έργων τοπικής κλίμακας σε λιμάνια, παραλίες κτλ, όπως, 
για παράδειγμα στην Ελαφόνησο. 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, η πρόταση γίνεται δεκτή, ομόφωνα.  
Ερωτάται η Επιτροπή εάν γίνεται δεκτή η πρόταση 

του Έφηβου Βουλευτή Σάββα Κατσέα (Β΄ 
Θεσσαλονίκης), σχετικά με τη δημιουργία πολλών 
δημόσιων και ιδιωτικών αναψυκτηρίων σε όλες τις 
παραλίες, με σκοπό τη δημιουργία θέσεων εργασίας και 
την άντληση πόρων για την ανάπλασή τους; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, η πρόταση γίνεται δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή εάν γίνεται δεκτή η πρόταση 

του Έφηβου Βουλευτή Κωνσταντίνου Ζερβάκη (Νομός 
Λασιθίου), σχετικά με την προώθηση της ηλιακής 
ενέργειας για την κίνηση των αυτοκινήτων; 
ΠΟΛΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, η πρόταση γίνεται δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή εάν γίνεται δεκτή η πρόταση 

της Εφήβου Βουλευτή Κυριακής Μπακάλη (Νομός 
Πέλλας), σχετικά με τον καθορισμό ζωνών 
καλλιεργήσιμης γης και τη νομική κατοχύρωση της 
παραγωγικής γης, ώστε να μην καταπατείται η χρήση της 
από άλλους κλάδους; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, η πρόταση γίνεται δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή εάν γίνεται δεκτή η πρόταση 

της ίδιας Εφήβου Βουλευτή, σχετικά με τον 
προσανατολισμό των εδαφών των χρησιμοποιούμενων 
από τους οικισμούς, τη βιομηχανία και τον τουρισμό προς 
τις ημιορεινές περιοχές και προς εκτάσεις μη 
παραγωγικές, ώστε να μένουν αρκετά εδάφη για τη 
γεωργική ανάπτυξη; 
ΟΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 
Επομένως, η πρόταση γίνεται δεκτή, ομόφωνα. 
Ερωτάται η Επιτροπή εάν γίνεται δεκτή η πρόταση 

της ίδιας Εφήβου Βουλευτή, σχετικά με την ίδρυση 
εθνικού συμβουλίου εδαφικών πόρων;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Απορρίπτεται. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, η πρόταση απορρίπτεται. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Ερωτάται η Επιτροπή εάν γίνονται δεκτές οι προτάσεις 
του Έφηβου Βουλευτή Γεωργίου Κοιλάκου Β΄ Πειραιά. 

- Δημιουργία κεντρικών αγορών τροφίμων στις πόλεις 
(π.χ. Πειραιάς). Έγινε δεκτή κατά πλειοψηφία. 

- Λήψη μέτρων από το κράτος με τα οποία θα 
διασφαλίζονται λογικά ενοίκια για χώρους, όπου θα 
μπορούν να συντηρούνται σωστά τα προϊόντα. 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτές, δεκτές. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνονται δεκτές, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή εάν γίνονται δεκτές οι 

προτάσεις του Έφηβου Βουλευτή Ιωάννη Κουσαθανά 
Νομός Κυκλάδων. 

- Να δοθεί άμεση προτεραιότητα στις διεθνείς 
εκθέσεις τουρισμού, με στόχο τη μεγαλύτερη και 
σωστότερη διαφήμιση της χώρας μας διεθνώς. 

- Να αυξηθεί ο αριθμός των μελών της τουριστικής 
αστυνομίας. 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτές, δεκτές. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνονται δεκτές κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή, εάν γίνονται δεκτές οι 

προτάσεις της Έφηβης Βουλευτή Ευανθία Παϊταρίδου 
Νόμός Πιερίας. 

- Οι αγρότες πρέπει να έχουν εναλλακτικές μορφές 
εργασίας, ώστε να έχουν συμπληρωματικό εισόδημα. 

- Να ιδρυθούν βιομηχανίες και βιοτεχνίες στην 
επαρχία. 

- Να μειωθούν οι ομάδες παραγωγών για να είναι 
περισσότερο οργανωμένες. 

- Να προωθηθούν τα μηχανικά μέσα στις 
καλλιέργειες. 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτές, δεκτές. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνονται δεκτές, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή, εάν γίνεται δεκτή η πρόταση 

της Έφηβου Βουλευτή Ευφροσύνης Μακροπούλου 
(Νομός Δράμας): 

- Το κράτος να μειώσει τους φόρους για εισαγωγή 
αγροτικών μηχανημάτων, καθώς και γεωργικών 
φαρμάκων. 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
 
 
 

    Ερωτάται η Επιτροπή εάν γίνεται δεκτή η πρόταση της 
Έφηβου Βουλευτή Μελτίνης Χριστοδουλάκη 
(Επικρατείας): 

- Να ιδρυθεί εθνικός οργανισμός βιοτεχνολογίας. 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτή κατά πλειοψηφία. 
Γίνεται δεκτή η πρόταση της Εφήβου Βουλευτή 

Παναγιώτας Μιχαλάκη (Υπόλοιπο Αττικής) σχετικά με 
τη διαφήμιση μόνο των ελληνικών προϊόντων; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Απορρίπτεται. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, η πρόταση απορρίπτεται. 
Γίνεται δεκτή η πρόταση της ίδιας Εφήβου Βουλευτή 

σχετικά με την κατάργηση των ξενόγλωσσων πινακίδων 
και οι παραβάτες να πληρώνουν πρόστιμο; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, η πρόταση γίνεται δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Τελειώσαμε την ψήφιση των νέων προτάσεων που θα 

προστεθούν ή που θα τροποποιούν τις προτάσεις της 
Σύνθεσης Κειμένων. 
Υπάρχει κάποιος ή κάποια που στην τοποθέτησή του 

έκανε κάποια πρόταση, η οποία δεν είναι μέσα στα 
κείμενα που διαβάσαμε; Το λέω αυτό μήπως κάποιος έχει 
την αίσθηση ότι πρότεινε κάτι και δεν το 
αποκωδικοποιήσαμε. Διευκρινίζω ότι δεν περιελήφθηκαν 
εκείνες, οι οποίες κατά την εκτίμηση των συνεργατών, 
εμπεριέχοντο στο Κείμενο της Σύνθεσης.  
Το λόγο έχει η Έφηβος Βουλευτής Ευανθία 

Παϊταρίδου. 
ΕΥΑΝΘΙΑ ΠΑΙΤΑΡΙΔΟΥ (Νομός Πιερίας): Έκανα 

μία πρόταση στη δευτερολογία μου να υπάρξουν σε όλες 
τις καλλιέργειες της παραγωγής και ιδιαίτερα στον καπνό 
και στο σιτάρι, τιμές ασφαλείας.  
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Πληροφορούμε ότι αυτή η πρόταση υπάρχει στη Σύνθεση 
Κειμένων.  
Το λόγο έχει ο Έφηβος Βουλευτής Γεώργιος 

Κοιλάκος. 
ΓΕΩΓΙΟΣ ΚΟΙΛΑΚΟΣ (Β  ́Πειραιά): Είχα προτείνει τη 

βελτίωση των όρων υγιεινής και την προσπάθεια για όσο 
το δυνατόν καθαρότερες αγορές.  
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Πληροφορούμαι ότι αυτή η πρόταση θα τεθεί στην 
Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων.  
Το λόγο έχει η Έφηβος Βουλευτής Δέσποινα Βαλάση. 
ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΒΑΛΑΣΗ (Α΄ Θεσσαλονίκης): Είχα 

κάνει πρόταση για δημιουργία πυροσβεστικών σταθμών ή 
μεταφοράς πυροσβεστικών οχημάτων και πυροσβεστών 
κοντά στις δασικές εκτάσεις, για την πιο άμεση 
κατάσβεση της πυρκαγιάς. Αυτή η πρότασή μου δεν 
περιλήφθηκε στο κείμενο.  
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ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 
Σημειώνουμε και αυτή την πρόταση, να δούμε αν υπάρχει 
στις προτάσεις της Σύνθεσης Κειμένων. 
Το λόγο έχει ο Έφηβος Βουλευτής Αθανάσιος 

Κουρσοβίτης. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΣΟΒΙΤΗΣ (Νομός Τρικάλων): Στη 

δευτερολογία μου ανέφερα ότι επειδή έχουμε μείωση του 
τουρισμού, θα πρέπει να έχουμε μία ελάχιστη έκπτωση 
στις τιμές των προϊόντων των νησιών και των άλλων 
περιοχών της Ελλάδος. Να δημιουργηθούν κάποιες 
ομάδες ανθρώπων της εφορίας, ώστε να καταδιώκονται οι 
κερδοσκόποι.  
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Θα εξεταστεί και αυτή η πρόταση. 
Το λόγο έχει η Έφηβος Βουλευτής Δήμητρα Πλουμή. 
ΔΗΜΗΤΡΑ ΠΛΟΥΜΗ (Νομός Καβάλας): Είχα 

κάνει μία πρόταση σχετικά με την απαγόρευση έκδοσης 
αδειών σε όσους έχουν επιχειρήσεις λατομείων και 
ορυχείων. Μίλησα για απαγόρευση έκδοσης αδειών για 
νέα λατομεία, εάν δεν έχουν κάνει αποκατάσταση του 
φυσικού περιβάλλοντος.   
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Προτείνω να κάνουμε ένα διάλειμμα σ’ αυτό το σημείο 
για 10 λεπτά, ώστε, να καταγραφούν αυτές οι προτάσεις 
που δε συμπεριλήφθησαν στο κείμενο και να τις 
ψηφίσουμε. 
Στο σημείο αυτό διακόπτεται η συνεδρίαση για δέκα 

λεπτά.  
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επαναλαμβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση. 
Θα σας παρακαλέσω να κάνετε λιγότερο θόρυβο για 

να γίνει η ψηφοφορία. 
Αρχίζουμε με την πρόταση του Έφηβου Βουλευτή 

Ενταφιανού Ενταφιανού από τη Λευκωσία. 
Η πρόταση του είναι η ακόλουθη: Να υπάρξει 

περισσότερη έμφαση στη μόρφωση των τουριστών, όσον 
αφορά στις λαϊκές παραδόσεις, τα ήθη και τα έθιμα 
γενικά της ελληνικής κουλτούρας, εκτός από την 
ιστορική ξενάγηση στην Ελλάδα. 
Απ’ ό,τι καταλαβαίνω ο Έφηβος Βουλευτής εννοεί ότι 

για τους τουρίστες υπάρχει μια ιστορική ξενάγηση. Ζητά 
να υπάρξουν και άλλες εκδηλώσεις για τους τουρίστες, 
έτσι ώστε να μπορούν να γνωρίζουν καλύτερα τις λαϊκές 
παραδόσεις, τα ήθη, τα έθιμα και γενικά τις αξίες του 
πολιτισμού μας. 
Κύριε Ενταφιανέ, ερμηνεύω σωστά την πρότασή σας; 
ΕΝΤΑΦΙΑΝΟΣ ΕΝΤΑΦΙΑΝΟΣ (Λευκωσία - Κύπρος): 

Μάλιστα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Γίνεται δεκτή η πρόταση του Έφηβου Βουλευτή 
Ενταφιανού Ενταφιανού, σχετικά με το να δοθεί 
περισσότερη έμφαση στην “μόρφωση” των τουριστών; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, 

μάλιστα. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 
Συνεπώς, η πρόταση του Έφηβου Βουλευτή Ενταφιανού 
Ενταφιανού γίνεται δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Ακολουθεί η πρόταση του Έφηβου Βουλευτή Κοσμά 

Λιάρου από το νομό Λακωνίας, σχετικά με την ίδρυση 
και λειτουργία λιμενικών σταθμών σε όλα τα νησιά όπου 
δεν υπάρχουν. 
Γίνεται δεκτή η πρόταση του Έφηβου Βουλευτή 

Κοσμά Λιάρου; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, μάλιστα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, η πρόταση του Έφηβου Βουλευτή Κοσμά 
Λιάρου γίνεται δεκτή, ομόφωνως. 
Στη συνέχεια έχουμε την πρόταση του Έφηβου 

Βουλευτή Αθανάσιου Μελεούνη από τη Β΄ Αθηνών, 
σχετικά με τη χρήση της βιομάζας για την παραγωγή 
ηλεκτρικής ενέργειας στις αγροτικές περιοχές. Η πρόταση 
αυτή υπάρχει στη σελίδα 118 της Σύνθεσης Κειμένων δεν 
τίθεται σε ψηφοφορία. 
Όσον αφορά στο κεφάλαιο Τουρισμός, υπάρχει η 

πρόταση από τον Έφηβο Βουλευτή Χάρη Πολυκάρπου 
από τη Λευκωσία - Κύπρος, σχετικά με την ανάπτυξη της 
συνεργασίας της Ελλάδας και της Κύπρου για τον 
τουρισμό, ώστε να γίνουν πιο ανταγωνίσιμες οι δύο 
χώρες έναντι του κύριου αντίπαλου, δηλαδή της 
Τουρκίας. 
Γίνεται δεκτή η πρόταση του Έφηβου Βουλευτή 

Χάρη Πολυκάρπου; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, μάλιστα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, η πρόταση του Έφηβου Βουλευτή Χάρη 
Πολυκάρπου γίνεται δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Η πρόταση της Εφήβου Βουλευτή Δέσποινα Βαλάση 

Α΄ Θεσσαλονίκης αφορά στη δημιουργία πυροσβεστικών 
σταθμών ή μεταφοράς πυροσβεστών και πυροσβεστικών 
οχημάτων κοντά στις δασικές εκτάσεις για άμεση 
κατάσβεση των πυρκαγιών. 
Γίνεται δεκτή η πρόταση της Έφηβου Βουλευτή 

Δέσποινας Βαλάση, σχετικά με τη δημιουργία 
πυροσβεστικών σταθμών; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, μάλιστα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, η πρόταση της Έφηβου Βουλευτή Δέσποινας 
Βαλάση γίνεται δεκτή, ομοφώνως. 
Ακολουθεί η πρόταση της Εφήβου Βουλευτή 

Παναγιώτας Μουγκογιάννη από το Νομό Αχαϊας, σχετικά 
με τη δημιουργία ειδικών επιτροπών που θα ασχολούνται 
με τα προβλήματα των αγροτών. 
Γίνεται δεκτή η πρόταση της Εφηβου Βουλευτή 

Παναγιώτας Μουγκογιάννη; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, 

μάλιστα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της 

Επιτρο- 
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πής): Συνεπώς, η πρόταση της Έφηβου Βουλευτή 
Παναγιώτας Μουγκογιάννη γίνεται δεκτή, ομοφώνως. 
Στη συνέχεια έχουμε την πρόταση του Εφήβου 

βουλευτή Εμμανουήλ Καρανικόλα από το νομό 
Δωδεκανήσου, σχετικά με την τεχνική αναζωογόνηση 
του βυθού σε μέρη όπου ο βυθός έχει καταστραφεί 
εξαιτίας της δυναμίτιδας. Γίνεται δεκτή η πρόταση του 
Εφήβου βουλευτή Εμμανουήλ Καρανικόλα; 
ΠΟΛΛΟΙ  ΕΦΗΒΟΙ  ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, μάλιστα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, η πρόταση του Εμμανουήλ Καρανικόλα γίνεται 
δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Ακολουθεί η πρόταση του Έφηβου Βουλευτή 

Γεώργιου Κοιλάκου από τη Β΄ Πειραιώς, σχετικά με τη 
βελτίωση των όρων υγιεινής και καθαριότητας στους 
χώρους αποθήκευσης και πώλησης των προϊόντων στις 
αγορές. 
Γίνεται δεκτή η πρόταση του Έφηβου Βουλευτή 

Εμμανουήλ Καρανικόλα; 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, μάλιστα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, η πρόταση του Εμμανουήλ Καρανικόλα γίνεται 
δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Η πρόταση της Εφήβου Βουλευτή Αικατερίνης 

Μποτσαράκου απο τη Β΄Θεσσαλονίκης αφορά στη 
βελτίωση και άμεση πρόσληψη δημοτικών αστυνομικών 
για την καλύτερη ασφάλεια των πολιτών και των 
τουριστών, προκειμένου να αυξηθεί ο τουρισμός μας.  
Γίνεται δεκτή; 
ΟΛΟΙ  ΟΙ  ΕΦΗΒΟΙ  ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, μάλιστα. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Συνεπώς, η πρόταση της Εφήβου Βουλευτή Αικατερίνης 
Μποτσαράκου, σχετικά με την καλύτερη ασφάλεια των 
πολιτών και των τουριστών γίνεται δεκτή, ομοφώνως. 
Ερωτάται η Επιτροπή, εάν η πρόταση της Εφήβου 

Βουλευτή Σεραφειμίδου Κυριακής (Νομός Δράμας), για 
παράθεση των παραδοσιακών προϊόντων σε ξεχωριστά 
ράφια με σχετικές επισημάνσεις, γίνεται δεκτή. 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή, εάν η δεύτερη πρόταση της 

ιδίας, για στήριξη στον αγρότη, ώστε να έχει πρόσβαση 
στις νέες τεχνολογίες και για δημιουργία ενός 
Πανελληνίου δικτύου πληροφορικής για την ενημέρωση 
των αγροτών γίνεται δεκτή. 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή, εάν η πρόταση της ιδίας, για 

κατοχύρωση της φέτας ως ελληνικού προϊόντος, γίνεται 
δεκτή. 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
 
 
 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 
Επομένως, η πρόταση γίνεται δεκτή, ομόφωνα. 
ΚΥΡΙΑΚΗ ΣΕΡΑΦΕΙΜΙΔΟΥ (Νομός Δράμας): 

Κύριε Πρόεδρε, όσον αφορά το θέμα της φέτας, είναι 
κάτι που εξαρτάται από την Ελλάδα ή την Ευρωπαϊκή 
Ένωση;  
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Από την Ευρωπαϊκή Ένωση και όπως είναι γνωστό είναι 
σε εξέλιξη η προσπάθεια αυτή της χώρας μας.  
Ερωτάται η Επιτροπή, εάν η πρόταση γίνεται δεκτή, 

της Εφήβου Βουλευτή Μαρίας - Ιάνθης Παπαδήμα 
(Λεμεσός - Κύπρος), για το εάν η Ελλάδα έχει αρκετό 
νερό, να υπάρξει μια συμφωνία με την Κύπρο, για να 
προσφέρει η Ελλάδα βοήθεια και παροχή νερού, με 
αντάλλαγμα π.χ., τη μειωμένη τιμή των Κυπριακών 
προϊόντων.  
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτή κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή, εάν η πρόταση της Εφήβου 

Βουλευτή Δήμητρας Λουμή (Νομός Καβάλας), για 
απαγόρευση έκδοσης νέων αδειών στους επιχειρηματίες 
που ασχολούνται με διανοίξεις λατομείων, ορυχείων, για 
νέα διάνοιξη, εάν πριν δεν έχει προβεί σε αποκατάσταση 
του φυσικού περιβάλλοντος της προηγούμενης εργασίας 
του, γίνεται δεκτή. 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή, εάν η πρόταση της Εφήβου 

Βουλευτή Μαρίας Μαλαθούρα (Καρπασία - Κύπρος), για 
να βάλει το κράτος φορτηγά αεροπλάνα κατά την περίοδο 
υψηλής ζήτησης που οι εξαγωγές των κυπριακών 
προϊόντων είναι αυξημένες, γίνεται δεκτή. 
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται η Επιτροπή, εάν η πρόταση της ιδίας για να 

συναλλάσσονται απευθείας οι εξαγωγείς με τις αεροπορικές 
εταιρείες, χωρίς τη μεσολάβηση μεσαζόντων, γίνεται δεκτή.   
ΠΟΛΛΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, γίνεται δεκτή, κατά πλειοψηφία. 
Ολοκληρώθηκε η διαδικασία ψήφισης των προτάσεών 

σας.  Ακολουθεί η ψήφιση του συνόλου της Σύνθεσης 
των Κειμένων. Τα Κείμενα όπως είχαν διαμορφωθεί από 
την Επιτροπή Προγράμματος, συζητήθηκαν στην 
Επιτροπή μας, κάποια από αυτά υπερψηφίστηκαν και 
κάποια άλλα καταψηφίστηκαν και αφαιρέθηκαν από τη 
Σύνθεση Κειμένων. Σε αυτά θα προστεθούν και όσες από 
τις προτάσεις σας έγιναν δεκτές σήμερα, και έτσι 
διαμορφώνεται το σύνολο των Κειμένων, για τα οποία θα 
πρέπει να ψηφίσετε. 
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     Ερωτάται, λοιπόν, η Επιτροπή εάν τα Κείμενα, όπως 
διαμορφώθηκαν, γίνονται δεκτά; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΕΦΗΒΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτά, δεκτά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της Επιτροπής): 

Επομένως, η Σύνθεση Κειμένων της Ε΄ Συνόδου της 
Βουλής των Εφήβων της Επιτροπής Παραγωγής και 
Εμπορίου όπως διαμορφώθηκαν στην Επιτροπή γίνονται 
δεκτές στο σύνολό τους, ομόφωνα. 
Όσοι θέλετε να μιλήσετε στην Ολομέλεια, εκτός της 

Εισηγήτριας, να γράψετε σε ένα χαρτί το ονοματεπώνυμό 
σας και το Νομό που εκπροσωπείτε, θα το βάλουμε στην 
κληρωτίδα και θα γίνει η κλήρωση των 5 ομιλητών. 
Στην Ολομέλεια, οι 5 κληρωθέντες θα μιλήσετε 4 

λεπτά, πλην της Εισηγήτριας που θα μιλήσει 8 λεπτά. 
Επειδή κάποιες φίλες και κάποιοι φίλοι με ρωτούσαν 

πώς θα γίνουν οι ομιλίες, έχω να σας πω, ότι η 
Εισηγήτρια παρουσιάζει, εν περιλήψει, με δικά της λόγια, 
στα 8 λεπτά, αυτό το κείμενο της Επιτροπής. Οι 
υπόλοιποι ομιλητές τοποθετούνται πάνω σε επιμέρους 
κεφάλαια του κειμένου, δίνοντας έμφαση εκεί που εκείνοι 
νομίζουν, με βάση τις θέσεις της Επιτροπής. 
Οι συνεργάτες - γραμματείς της Επιτροπής, θα 

συντάξουν ένα πρακτικό, το οποίο υπογράφεται από 
εμένα, ως Πρόεδρου της Επιτροπής, που λέει: Η 
Επιτροπή Παραγωγής και Εμπορίου της Βουλής των 
Εφήβων, αφού συζήτησε τα τάδε θέματα, έλαβαν το λόγο 
τόσοι, κ.λπ., κ.λπ., αποφάσισε να προτείνει στην 
Ολομέλεια το εξής κείμενο θέσεων για την παραγωγή και 
το εμπόριο. Αυτό το κείμενο θέσεων, είναι αυτό που 
ψηφίσαμε στο σύνολο και περιέχει τις προτάσεις που 
ψηφίσαμε. Με βάση αυτό το κείμενο, η Εισηγήτρια και οι 
άλλοι 5 ομιλητές, θα κάνουν τις τοποθετήσεις τους στην 
Ολομέλεια. Άρα, όποιος από εσάς θέλει να μιλήσει 
μπορεί να τοποθετηθεί στην Ολομέλεια σε ένα κεφάλαιο, 
όποιο εκείνος επιλέξει. 
Θα εμπλουτίσει με τη δική του σκέψη, τη δική του 

δομή του λόγου, ένα μέρος του κεφαλαίου αυτού και θα  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

τοποθετηθεί στην Ολομέλεια. Προς διευκόλυνσή σας, 
καλό είναι μεταξύ σας, οι 5 ομιλητές και η Εισηγήτρια, 
να συνεννοηθείτε ποιό κεφάλαιο θα αναλάβει ο καθένας. 
     Ακολούθως, έγινε η κλήρωση για την ανάδειξη των 
ομιλητών στην Ολομέλεια. 
Ο κατάλογος των ομιλητών έχει ως εξής: 
Ελένη Βοζίκη (Νομός Σερρών) Εισηγήτρια. 
Μελτίνη Χριστοδουλάκη (Επικρατείας). 
Πηνελόπη Κουμαντάνη (Νομός Αιτωλοακαρνανίας). 
Γεώργιος Κοιλάκος (Β΄ Πειραιά). 
Χριστίνα Κοκοράκη (Ν. Βοιωτίας). 
Ιωάννης - Μέγας Κουσαθάνας (Ν. Κυκλάδων). 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ (Πρόεδρος της 

Επιτροπής): Αγαπητές και αγαπητοί Έφηβοι Βουλευτές, 
ολοκληρώθηκαν οι εργασίες της Επιτροπής Παραγωγής 
και Εμπορίου της Ε΄ Συνόδου της Βουλής των Εφήβων. 
Θέλω να σας συγχαρώ και να σας ευχαριστήσω για την 
ουσιαστική συμμετοχή σας και τη συνδρομή στο δικό 
μου έργο να διευθύνω τη διαδικασία της Επιτροπής σας. 
Εύχομαι σε όλες και σε όλους σας υγεία, πρώτα από 

όλα, και προκοπή στη ζωή σας, και θα μου επιτρέψετε να 
εκφράσω μια πίστη μου, την οποία ενίσχυσα από την 
κουβέντα και τη συνεργασία που είχα μαζί σας. Ότι τα 
ελληνόπουλα θα πάρουν θέση στα διαστημόπλοια του 
μέλλοντος όχι απλά επιβάτη, αλλά και πλοηγών.  
Τέλος, θα ήθελα να ευχαριστήσω το προσωπικό της 

Βουλής, το οποίο τόσο πολύ βοήθησε τις εργασίες της 
Βουλής των Εφήβων. 
Στο σημείο αυτό και περί ώρα 14.45΄ λύθηκε η 

συνεδρίαση.  
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